
Vragen en opmerkingen tijdens Break-out van RES Twente 
 

 Hoeveel en welke Twentse gemeenten hebben inmiddels een bestuurlijke 
reactie gegeven op de uitkomsten van het Twentse Inwonersforum en de 
Meedenktank?  

De reacties zijn ongeveer een jaar geleden bestuurlijk besproken in een Breed 
Bestuurlijk Overleg RES Twente, maar nooit geformaliseerd. Sindsdien zijn er enkele 
wijzigingen geweest, hierdoor is er alle reden voor een bestuurlijke reactie op de 
adviezen. 
 

 Kan het AB nog wijzigingen doorvoeren aan de voorliggende RES? En is er 
überhaupt nog wijziging mogelijk aan de verhoudingen zon/wind en evt. 
biogas?  

Het AB kan via de consultatieperiode een reactie geven op de Energiestrategie 
Twente 2.0 (EST 2.0). Deze worden samen met de reacties van de gemeenteraden 
van de 14 Twentse gemeenten en Gedeputeerde Staten verwerkt in een reactienota 
en aangegeven hoe die verwerkt is in de EST 2.0. Het gaat hier om een 
uitvoeringprogramma en de reikwijdte van de opgaven en hoe uitvoering wordt 
gegeven aan beleidsdoelen die vaststaan. Er worden op dit moment geen keuzes 
gemaakt over de verhoudingen zon/wind of biogas.  
 

 In oktober vindt er nog besluitvorming plaats in provinciale staten. Kan dit nog 
invloed hebben op het uitvoeringsprogramma? 

Provinciale Staten (PS) neemt in oktober een besluit over de Omgevingsverordening 
waar het Provinciaal Programma Energietransitie en de instructies regels voor zon en 
wind onderdeel van uitmaken. Provinciale Staten kunnen hier moties op indienen. Dit 
besluitvormingsproces staat los van de EST 2.0 en heeft naar verwachting geen 
effect op de EST 2.0, omdat hierin geen ruimtelijke keuzes meer worden gemaakt.   
 

 In hoeverre wordt er rekening gehouden met de mogelijkheid dat het rijk 
ruimte claimt voor defensie in Twente m.b.t. ruimte voor turbines? 

De ruimtelijke keuzes voor windturbines maakt geen onderdeel meer uit van de EST 
2.0. Daarom is er ook geen rekening gehouden met een mogelijke claim vanuit 
defensie in Twente. De Provincie Overijssel is bevoegd gezag voor windturbines en 
zal bij de vergunningverlening hier rekening mee moeten houden. 
 

 Op het moment dat de consulatie aan de orde is, is het rapport dan openbaar 
en in te zien door raadsleden, of moeten wij wachten op het college? 

De  concept EST 2.0 zal op 11 september via de website van de RES Twente 
openbaar gemaakt worden. Iedereen kan hier dan kennis van nemen.  
 

 Hoe ver staan we met zon op particulier dak, zonnevelden, (kleine) 
windmolens etc. ten opzichte van de 1.5 TWh? 

Zon op particulier dak telt tot 7TWh mee voor de landelijke opgaven en niet voor de 
RES doelen. Inmiddels is deze opgave ingevuld. Het PBL zal met een voorstel 
komen hoe het meerdere verdeeld gaat worden. Voor de opwek via zon op land is er 
40% van de 1.5 TWh in de pijplijn en is de verwachting dat di ingevuld gaat worden. 
Nu de opgave voor grootschalige elektriciteit opwek via zon en wind niet langer meer 
een opgave is voor de RES, zal de provincie sturing geven om deze opgave in te 



vullen. De RES Twente monitort de opwek nog wel. Deze is te vinden via 
https://energiestrategietwente.nl/over+de+res/cijfers/default.aspx   
 
Hoe gaan we in 2.0 om met innovaties. Actief tegenwerken (beleid 1.0) of actief 
stimuleren?  
In het klimaatakkoord is bepaald wie verantwoordelijk is voor welk deel van het 
akkoord. Daarin zijn afspraken gemaakt waar de RES regio’s op sturen. Daarnaast 
maakt de Twentse Energie Agenda deel uit van de RES 1.0 en van de EST 2.0. Met 
de Twentse Energie Agenda wordt gekeken of we innovaties kunnen stimuleren en 
toegepast kunnen worden zodra ze marktgereed zijn en betrokken kunnen worden bij  
een volgende versie van de EST. 
Het coördinatieteam van de RES Twente werkt daarvoor dan ook samen met 
kennisinstellingen en regionale partners.    
 

 Die laatste sheet, ging die nu over wind en PV, of over wat er nog onder de 
RES valt (netcongestie, 50% lokaal eigendom, warmtetransitie)? 

De laatste sheet ging over de positie van de gemeenteraden. Deze heeft betrekking 
op het totale stuk EST 2.0. Die gaat niet meer over wind en zon, maar wel over de 
andere onderwerpen die zijn afgesproken in de RES 1.0.  
 

 Als de RES niet meer over wind en PV gaat, zet die niet meer in het logo (zie 
ook plaatje in sheets) gebruiken? 

Dat is een terechte opmerking die wij in overweging nemen.   
 

 Klopt dat een samenvatting is: "RES/EST gaat niet (meer) over PV en wind: 
onder de vlag van EST werken gemeenten (die dat willen) samen 
(kennisuitwisseling) op gebied van netcongestie, warmte en lokaal 
eigendom"? 

Dit klopt. Daarnaast is het energiesysteem veranderd en willen we scenario’s 
opstellen voor een decentraal energiesysteem, aansluitend bij de p-MIEK en 
Energievisie die onder verantwoordelijkheid van de provincie vallen. Daarvoor willen 
we nieuwe samenwerkingsafspraken maken over hoe we daar invulling aan geven.  
 
 
  


